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Ældrerådet den 19. februar 2015 

 

 

HØRINGSSVAR ANGÅENDE KRITERIER FOR BEVILLING AF MIDLER FRA PULJE TIL DEMENSINDSATS. 

Sundheds- og Seniorudvalget har i sit møde den 4. februar 2015 besluttet at fremsende sagen til udtalelse i 

Ældrerådet og med svarfrist 19/2 15. 

Det fremgår af protokolteksten, at Slagelse Kommune igennem et stykke tid har oplevet flere og flere 

borgere med svær demens, der i perioder har behov for en ekstra indsats for at sikre mest mulig tryghed 

for både de pågældende borgere og deres pårørende samt forebygge hændelser, hvor den demente 

forlader hjemmet og er ude af stand til at klare sig selv. Derfor er der etableret en pulje på 3,5 mio. kr. til 

denne ekstra indsats, og hvor pengene vil følge borgeren i den periode, der er behov for ekstra indsats, 

uanset hvor borgerne opholder sig. 

Ældrerådet kan anbefale de opstillede kriterier for bevilling af midler fra pulje til demensindsats: 

• Borger er dement. 

• Den aktuelle problemstilling er dokumenteret. 

• Der er dokumentation for de tiltag, der allerede er afprøvet. 

• Sagen har været drøftet med demenskonsulenten. 

• Der har været lægefaglig konsultation omkring de aktuelle problemstillinger. 

• De lægefaglige beslutninger er dokumenteret. 

• Der er lavet en pædagogisk handleplan på problemstillingen. 

• Den pædagogiske handleplan følges løbende op. 

• Der er fastsat evalueringsdato for den ekstraordinære indsats. 

Ældrerådet forudsætter, at inddragelse af lægeligfaglig ekspertice sker både via den praktiserende læge og 

speciallæger fra f.eks. geriatriske afdelinger. 
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Ældrerådet skal samtidig anbefale, at ordningen som minimum evalueres ’en gang årligt, da evaluering af 

de ekstraordinære indsatser gerne skulle medføre forskellige tiltag, fx i tilbuddene til demente i 

kommunens plejecentre – vi ville gerne have en kvalitativ beskrivelse af, hvorledes tilbuddene er tilrettelagt 

på de forskellige plejecentre. 

Vi vil også meget gerne have en kvalitativ beskrivelse af dagtilbud til hjemmeboende demente og herunder 

om de bevilgede timer er tilstrækkelige til at dække de forskellige behov – viden herom vil kunne opnås ved 

den løbende evaluering af enkeltsager og gennem en årlig vurdering af ordningen. 

Vi finder samtidigt, at tiden er inde til at få evalueret de nuværende tilbud til demente i plejecentre og i 

egen bolig, hvori også med fordel kunne indgå erfaringer fra andre kommuners tilbud. 

Ældrerådet vil i temadrøftelse med Sundheds- og Seniorudvalget angående leve- og boligmiljøer i 

kommunens pleje- og ældreboliger uddybe vores ønsker om kvalitative beskrivelse af de forskellige tilbud 

til personer med demens. 

 

Otto Dræbye 

Formand for Slagelse Ældreråd 

 


